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I. Tájékoztató a területi küldött választásról - első forduló 

 

Süle András elnök a választói gyűlés résztvevőinek üdvözlése után ismertette a nap 

feladatát és a gyűlés menetét. A feladat a területi küldöttek megválasztása – mondta -, aminek 

feltétele, hogy a gyűlés határozatképes legyen és érje el az érvényesség küszöbét, amihez 334 

fő megjelenése szükséges. Erre nem volt esély, így ebben az értelemben, adminisztratív 

szempontból az ülés eredménytelen és érvénytelen volt. A második forduló sikeréhez, 

szeptember 12-én már csak 67 fő jelenlétét kell biztosítani; ennyire van szükség a 

határozatképességhez és az érvényességhez. 

Elengedhetetlen minimum ennyi küldött megjelenése ahhoz, hogy a Kamarán belül a 

kórházi és klinikai gyógyszerészeknek érdemi és legitim képviselete legyen. 

 

Süle András ezt követően a hivatás előtt álló, fontos és nehéz kérdésről, a kiszervezésről, 

a törvényhez vezető döntési folyamatok alakulásáról számolt be, majd a valószínűsíthető, 

várható eseményeket vázolta. 

Az előzmények ismertetését az áprilisi elnökségi ülésen elhangzott folyosói hírek, találgatások 

felidézésével kezdte. A „baljós árnyak”, vagyis az ismertté vált kiszervezési tervezetek 

veszélyeinek mérséklésére a KKTSZ a Kamara vezetésével közösen lépéseket tett a 

Belügyminisztérium irányában. Egy ideig úgy tűnt, hogy az egészségügyi vezetés támogatja a 

gyógyszerészi véleményt, így a kezdeményezés lekerülhet a napirendről. Nyáron azonban a 

terv kezdeményezése a Belügyminisztériumtól más tárcákhoz került. Végül a Magyarország 

2024. évi központi költségvetésének megalapozásáról szóló 2023. évi LIII. törvényben 

megtörtént az Egységes Gyógyszertári Szolgáltatás jogi környezetének kialakítása – érkezett el 

az elnöki beszámoló a jelen állapotokhoz. 

A Kamara Országos Elnöksége és a Területi Elnökök Értekezlete július 12-i ülését követően és 

a kórházi gyógyszerészeti szervezetek álláspontjának ismeretében határozatban rögzítette az 

étrend-kiegészítők forgalmazási feltételeinek szigorításával és a kórházi gyógyszerellátás 

kiszervezésével kapcsolatos álláspontját. Az elnök július 22-én küldte el hivatalosan mindkét 

beadványt Pintér Sándornak és az érintett politikai vezetőknek. 

 

A további részletszabályok kidolgozása kapcsán felajánlottuk szakmai segítségünket a 

jogalkotó számára – folytatta beszámolóját az elnök. Az érzékelt szakmai mozgástér 

szűkössége ellenére a hivatás érdekeinek közvetlen képviseletét fontos értéknek tartjuk, annál 

is inkább, mert épp ez a folyamat „termelte ki” a szakmai szervezetek összefogását, közös 

kiállását, amelyek eredményeképp az egységes és egybehangzó véleményeket a KKTSZ, az 

MGYK, az MGYT, az Egészségügyi Kollégium Gyógyszerészi Tagozata, és a Kórházszövetség 

külön-külön, ill. közös állásfoglalásokban is kinyilvánította – fogalmazta meg Süle András a 

történtek hozadékát. Ez mindenképpen pozitív fejlemény, amelyre a jövőben is építkezni lehet 

– emelte ki. 

 

A beadványok, állásfoglalások hatására Bidló Judit, a BM helyettes államtitkára 

tárgyalásra hívta Velkey Györgyöt (Magyar Kórházszövetség elnöke), Hankó Zoltánt és 

Süle Andrást – folytatódott az események felsorolása. Az augusztus 3-i tárgyalás – érthető 
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okokból -„kissé fagyos légkörben” zajlott le, de a szakmai érvek elhangzottak, és a megjelent 

szervezetek képviselői határozottan képviselték a közös álláspontot – foglalta össze a 

történteket Süle András. 

 

Augusztus közepén a végrehajtási rendelet tervezetét a kamara is megkapta - folytatódott 

az események felsorolása. A tervezetről a KKTSZ és a Kamara országos elnöksége is megküldte 

véleményét, sőt, a Hálózatban Működő Gyógyszertárak Szövetsége (HGYSZ) is kiadott egy 

állásfoglalást; ez utóbbi főképpen a tervezett szabályozás közforgalomra gyakorolt hatásaira, 

veszélyeire hívta fel a figyelmet. 

 

Hangunk az aggodalom hangja. Nem modern „ludditák”, géprombolók vagyunk, a fejlődés 

akadályai – fogalmazott Süle András - felvázolva a KKTSZ hozzáállásának egyik elvi 

aspektusát. De mindaz a tudás és rengeteg munka, lelkesedés, ami az utóbbi tíz évben elért 

eredményeink mögött van, élesen láttatja számunkra az eredményeinkre leselkedő veszélyeket 

is – folytatta. Szűknek látszó terület a kórházi és klinikai gyógyszerészet, de jelentőségünk 

egyre nő. Az eddig elért eredmények megőrzése és a bonyolult, összetett új feladatok, 

kompetenciáink megtartása a célunk – tette hozzá. 

 

Érvelését külföldi példákkal, pontosabban azok hiányával is alátámasztotta; leszögezve, 

hogy az Európai Unióban nincs érdemi példa a kórházi gyógyszerellátás hasonló 

kiszervezésére, legfeljebb az SaaS-modellre, vagyis a „szolgáltatás keretében nyújtott 

teljeskörű megoldásra”, mint például a steril készítmények gyártásának egy régiós gyártóhelyre 

való telepítésére Olaszországban vagy az Egyesült Királyságban. 

 

A „Kinek is jó ez?” logikusan felmerülő kérdésére adott válaszában az elnök elmondta, hogy 

„illő jószándékkal nézve”, a javaslatból jogos és észszerű célok is kiolvashatók, így például az 

anyagi erőforrások megfelelő helyekre való eljuttatása, az informatikai rendszerek régóta 

szorgalmazott kompatibilitásának és egységesítésének, valamint a szolgáltatások és eszközök 

egységes minőségének kívánalma. A mindezekhez hozzárendelt eszközök azonban a 

törvényből nem következnek, nem jönnek létre – állapította meg. 

 

A közbevetés után az elnök a Takács Péter államtitkárral folytatott beszélgetés 

ismertetésével folytatta az események sorát. Ebből kiderült, hogy a tervek szerint az intézeti 

gyógyszertári feladatok maradnak a jelenlegi helyükön a kórházaknál, a munkáltatói és szakmai 

felelősségi körökkel egyetemben. A találkozó végén az államtitkár listát kért a már megkezdett, 

de a személyi és egyéb változások miatt végig nem vitt kórházi gyógyszerészi projektek 

állásáról, a további teendőkről. Ez az igény is azt mutatja, hogy van még lehetőség, remény 

vállalt szakmai feladataink elvégzésére – kommentálta Süle András.   

 

A kamarai elnökségi ciklus végéhez közeledve jó lett volna, ha most a szokásos módon el 

lehetne mondani, hogy honnan indultunk, hol tartunk, és merre szeretnénk tovább 

haladni. Az események azonban eléggé felborították a menetrendet. A felállás megváltozott, és 

most nem csak a távolabbi szakmai célokért, hanem a kórházi gyógyszerészet integritásának 

megőrzéséért, a kórházi gyógyszerészek pozíciójáért, saját létünkért és jövőnkért kell 

megküzdenünk – összegezte az elnök helyzetet. - Nem fogunk meghátrálni, minden fórumon 

képviselni fogjuk a szakmaiságot. Csak előre tekinthetünk és csak előre vezet az utunk is. 

Mindezt szakmai szerepeink, értékeink alapján tudjuk elérni – szögezte le. 

 

Az elnöki beszámolót hozzászólások követték. Az első kérdések a majdani projekttársaságra 

és a közbeszerzésekre vonatkoztak. A vélemények között hangsúlyosan szerepelt a kórház és a 



3 

projektcég közötti költség- és eredménymegosztás lehetséges rendje. A projekttársaság révén 

potenciálisan megvalósuló vertikális integráció számos komoly versenyjogi aggályt vet fel – 

sorolták a tisztázatlan problémákat a küldöttek. Egyetértés volt abban is, hogy a magán- és az 

állami egészségügyi ellátásban „nem lejthet a pálya”, vagyis a gyógyszerészi ellátásra 

vonatkozó szabályozás alól a magánintézmények sem vonhatják ki magukat, és – akár 

szerződéssel is – biztosítaniuk kell ugyanazt az ellátást, mint az állami kórházaknak. Ennek 

kapcsán a küldöttek nem tudtak egyetérteni az ezzel ellentétes hatósági állásponttal, melynek 

további döntéshozói képviseletére az elnök ígéretet tett. 

 

A gyűlést Pongrácz Gábor titkárságvezetőnek a gyűlésről szóló, adminisztratív összegzése zárta 

le. A következő választási fordulóra szeptember 12-én kerül sor. 

 

 

II. MGYK hírek 

 

A Kamara augusztus 8-23. között közzétett online kérdőívét összesen 4147-en írták alá, 

ami a közforgalomban foglalkoztatott gyógyszerészek számának mintegy kétharmadával 

egyező szám. 

A Magyar Gyógyszerészi Kamara elnöksége és a Területi Elnökök Értekezlete köszönetet 

mondott mindazoknak, akik egyetértésüket nyilvánították ki azzal, hogy a közforgalmú és a 

fiókgyógyszertárak teljes nyitvatartási idejében biztosítani kell a gyógyszerész jelenlétét, mert 

csak így lehet a betegjogokat szem előtt tartó, teljes körű, gyógyszer- és betegbiztonságot 

garantáló ellátást biztosítani. 

 

Dr. Horváth-Sziklai Attila, az országos hivatal vezetőjeként, augusztus 20. alkalmából a 

magyar gyógyszerészet nemzetközi kapcsolatainak fejlesztése, valamint a gyógyszertári 

szakdolgozók és gyógyszerészek képzése terén végzett szakmai tevékenysége elismeréseként a 

Magyar Arany Érdemkereszt Polgári Tagozata elismerésben részesült. A Kórházi-Klinikai 

Területi Szervezet elnöksége szívből gratulál az elismeréshez. 

 

Budapest, 2023. augusztus 29. 
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